
PROTOKÓŁ Nr XXXVIII/17
z sesji RADY GMINY ŻURAWICA

odbytej w dniu 2 czerwca 2017 r.

1. Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu.
2. Czas trwania sesji od godz. 730 do godz. 930

Ad. punktu 1 – Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad

Przewodniczący  Rady  Gminy  Józef  Pukajło  otworzył  trzydziestą  ósmą sesję  VII
kadencji Rady Gminy Żurawica.

Powitał wszystkich radnych i zgromadzonych gości.
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji udział bierze

12 radnych  z  15  osobowego  składu  Rady  Gminy  Żurawica,  co  stanowi  quorum  do
podejmowania  prawomocnych  uchwał.  Nieobecni  byli  Radni:  Maciej  Gałuszka,  Dariusz
Klepak, Wacław Szozda.

Ad. punktu 2 – Przedstawienie porządku obrad sesji.

Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynął wniosek o wprowadzenie do porządku
obrad w punkcie  6 „Podjęcie  uchwał”  dwóch dodatkowych  projektów uchwały,  pierwszy
projekt dotyczy uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody
budżetu Gminy Żurawica instrumentem płatniczym, drugi projekt dotyczy uchwały w sprawie
nadania  tytułu  Honorowego  Obywatela  Gminy  Żurawica  ks. dr Marianowi  Hofmanowi.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  wniosek  o  uzupełnienie  porządku  obrad  o
projekt uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu
Gminy Żurawica instrumentem płatniczym. Radni jednogłośnie 12 głosów za, wyrazili zgodę
na  uzupełnienie  porządku  obrad  o  projekt  powyżej  wskazanej  uchwały.  Następnie
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  wniosek  o  uzupełnienie  porządku  obrad  o
projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  tytułu  Honorowego  Obywatela  Gminy  Żurawica
ks. dr Marianowi  Hofmanowi.  Radni  jednogłośnie  12  głosów  za,  wyrazili  zgodę  na
uzupełnienie porządku obrad o projekt powyżej wskazanej uchwały.

Przewodniczący Rady przedstawił  porządek  obrad  uzupełniony o zmiany zatwierdzone
w poprzednich głosowaniach Rady:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie poprawności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad sesji.
3. Przyjęcie protokołów z obrad poprzednich sesji Rady Gminy.
4. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
5. Przedstawienie sprawozdania z działalności Zakładu Wodociągowo- 

Kanalizacyjnego w Żurawicy za 2016 r.
6. Podjęcie uchwał:

-  w  sprawie  przyjęcia  samorządowego  „Programu  Wsparcia  Rodzin
Wielodzietnych Rodzina 3+”,

-  w  sprawie  powierzenia  Gminie  Miejskiej  Przemyśl  zadania  w  zakresie
realizacji  samorządowego  „Programu  Wsparcia  Rodzin  Wielodzietnych
Rodzina 3+” na terenie Gminy Żurawica,

-  w  sprawie  przejęcia  od  Powiatu  Przemyskiego  do  realizacji  zadań
ponadgminnych,

- zmieniająca uchwałę Rady Gminy Żurawica w sprawie przyjęcia Gminnego
Programu Rewitalizacji dla Gminy Żurawica na lata 2016 – 2022,



-  zmieniająca uchwałę Rady Gminy Żurawica w sprawie udzielenia  pomocy
rzeczowej  dla  Samorządu  Województwa  Podkarpackiego  na  realizację
zadania publicznego,

-  w  sprawie  obciążenia  nieruchomości  gminnych  ograniczonym  prawem
rzeczowym w postaci służebności przesyłu,

-  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  położonej
w miejscowości Bolestraszyce oznaczonej numerem 952/3,

-  w sprawie  dopuszczenia  zapłaty  podatków  stanowiących  dochody  budżetu
Gminy Żurawica instrumentem płatniczym,

-  w  sprawie  nadania  tytułu  Honorowego  Obywatela  Gminy  Żurawica
ks. dr Marianowi Hofmanowi,

- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2017 r.
7. Wnioski i zapytania.
8. Zamknięcie sesji.

Przewodniczący Rady zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  ma  uwagi  lub  pytania  dotyczące
przedstawionego porządku obrad. Przy braku uwag i pytań Przewodniczący Rady poddał pod
głosowanie przyjęcie przedstawionego uzupełnionego zgodnie z decyzjami Rady porządku
obrad.  W wyniku  głosowania  przedstawiony  porządek  obrad  został  przyjęty  jednogłośnie
(12 głosów za).

Następnie  Przewodniczący  Rady przystąpił  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku
obrad.

Ad. punktu 3 – Przyjęcie protokołów z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady poinformował, że mamy do przyjęcia protokoły: z XXXVI sesji
z dnia 27 kwietnia 2017 r. oraz z XXXVII sesji zwołanej w trybie nadzwyczajnym na dzień
10 maja  2017  r.  Następnie  zapytał,  czy  ktoś  z radnych  ma  jakieś  uwagi  lub  pytania  do
przedłożonego protokołu z XXXVI sesji z dnia 27 kwietnia 2017 r. Przy braku pytań i uwag
przystąpiono  do  głosowania  przyjęcia  protokołu  nr XXXVI/17  z  sesji  z dnia  27 kwietnia
2017 r., został on przyjęty 12 głosami za. Następnie zapytał,  czy ktoś z radnych ma jakieś
uwagi lub pytania do przedłożonego protokołu z XXXVII sesji z dnia 10 maja 2017 r. Przy
braku pytań i uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia protokołu nr XXXVII/17 z sesji
z dnia 10 maja 2017 r., został on przyjęty 12 głosami za.

Ad. punktu 4 – Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami.

Przewodniczący Rady Józef Pukajło poprosił o przedstawienie Wójta Gminy Żurawica
Krzysztofa Składowskiego informacji o pracy między sesjami.

Wójt  Gminy  Krzysztof  Składowski przedstawił  informację  o  pracy  między  sesjami.
Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Józef Pukajło  podziękował Wójtowi za przedłożoną informację
oraz zapytał, czy radni mają jakieś pytania do przedstawionej informacji.

Przy braku pytań przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. punktu 5  – Przedstawienie  sprawozdania  z  działalności  Zakładu Wodociągowo-
Kanalizacyjnego w     Żurawicy za 2016 r.

Przewodniczący  Rady  Józef  Pukajło  poprosił  o  przedstawienie  sprawozdania
z działalności  Zakładu Wodociągowo-Kanalizacyjnego w Żurawicy za  2016 r.  Kierownika
Zakładu Marka Petrucha.

Kierownik  Zakładu  Wodociągowo-Kanalizacyjnego  w  Żurawicy  przedstawił
sprawozdania z działalności Zakładu Wodociągowo- Kanalizacyjnego w Żurawicy za 2016 r.
Informacja stanowi załącznik do protokołu.



Przewodniczący Rady zapytał zebranych czy chcą zabrać głos w sprawie przedstawionej
informacji.

Radny Leszek Cichy zapytał, od kiedy będą funkcjonować nowe indywidulane numery
kont i czy inkasenci drukując faktury będą informować o zmianie konta?

Kierownik  Zakładu  odpowiedział,  że  nowe konta  funkcjonują  od  początku  miesiąca
czerwca i  wszystkie  wystawiane  faktury  opatrzone będą  widoczną  informacją  -  pieczęcią
w kolorze czerwonym z informacja o zmianie konta.  Podobnie na drukowanych fakturach
przez inkasentów będzie zawarta ta informacja.

Radny Krzysztof Jaroch w imieniu własnym i mieszkańców wiosek zasilanych w wodę
z ujęcia  w  Wyszatycach,  podziękował  Kierownikowi  Zakładu  za  prawidłowa  organizacje
pracy Zakładu i fakt, że od awarii, która miała miejsce końcem ubiegłego roku widoczna jest
znacząca  poprawa jakości  dostarczanej  wody,  co  potwierdzają  mieszkańcy korzystający  z
tego  ujęcia  wody.  Nadmienił,  że  planowane  jeszcze  czyszczenie  sieci  powinno  poprawić
jakość dostarczanej wody.

Kierownik Zakładu podpowiedział za podziękowania i stwierdził, że powinny one być
skierowane do Wójta,  bo to jego działania  doprowadziły do realizacji  modernizacji  ujęcia
w Wyszatycach.  Poprosił  również  o  informowanie  mieszkańców  o  fakcie  możliwości
okresowego  pogorszania  jakości  wody  w  okresie  realizacji  płukania  sieci.  Szczegółowy
harmonogram  tych  prac  będzie  upubliczniony,  by  w  jak  najmniejszym  stopniu  prace  te
utrudniały życie mieszkańców.

Przy braku kolejnych głosów Przewodniczący Rady i przy pozytywnym zaopiniowaniu
sprawozdania  przez  Komisję  Finansów  Rozwoju  Gospodarczego  i  Rolnictwa,  podał  pod
głosowanie przyjęcie sprawozdania z działalności Zakładu Wodociągowo- Kanalizacyjnego
w Żurawicy  za  2016  r.  Wszyscy  obecni  Radni  byli  za  przyjęciem  przedstawionego
sprawozdania (12 głosów za).

Następnie przystąpiono do realizacji kolejnego punktu obrad.

Ad. punktu 6 – Podjęcie uchwał;

1) w  sprawie  przyjęcia  samorządowego  „Programu  Wsparcia  Rodzin  Wielodzietnych
Rodzina 3+”.

Przewodniczący  Rady poprosił  o  przedstawienie  projektu  uchwały  Kierownika  GOPS
w Żurawicy Marię Łabę.

Kierownik  GOPS  w  Żurawicy przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia
samorządowego „Programu Wsparcia Rodzin Wielodzietnych Rodzina 3+”, oraz przedstawiła
załącznik do tej uchwały zawierający treść programu.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania
lub uwagi do projektu procedowanej uchwały.

Przewodniczący Rady przy braku głosów w sprawie projektu przedmiotowej uchwały,
przy  pozytywnych  opiniach  Komisji  Finansów  Rozwoju  Gospodarczego  i  Rolnictwa
przedstawionej  przez  Zastępcę  Przewodniczącego  Komisji  Józefa  Chominę  oraz  Komisji
Oświaty,  Kultury  i Spraw  Społecznych  przedstawionej  przez  Przewodniczącego  Marka
Jaremczuka,  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie
przyjęcia samorządowego „Programu Wsparcia Rodzin Wielodzietnych Rodzina 3+”.

W  wyniku  głosowania  przy  12  głosach  za,  uchwała  została  przyjęta.  Uchwała
Nr     XXXVIII/248/17   stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

2) w  sprawie  powierzenia  Gminie  Miejskiej  Przemyśl  zadania  w  zakresie  realizacji
samorządowego „Programu Wsparcia Rodzin Wielodzietnych Rodzina 3+” na terenie
Gminy Żurawica.

Przewodniczący  Rady poprosił  o  przedstawienie  projektu  uchwały  Kierownika  GOPS
w Żurawicy Marię Łabę.



Kierownik  GOPS  w  Żurawicy przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  powierzenia
Gminie  Miejskiej  Przemyśl  zadania  w  zakresie  realizacji  samorządowego  „Programu
Wsparcia Rodzin Wielodzietnych Rodzina 3+” na terenie Gminy Żurawica.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania
lub uwagi do projektu procedowanej uchwały.

Przewodniczący Rady przy braku głosów w sprawie projektu przedmiotowej uchwały,
przy  pozytywnych  opiniach  Komisji  Finansów  Rozwoju  Gospodarczego  i  Rolnictwa
przedstawionej  przez  Zastępcę  Przewodniczącego  Komisji  Józefa  Chominę  oraz  Komisji
Oświaty,  Kultury  i Spraw  Społecznych  przedstawionej  przez  Przewodniczącego  Marka
Jaremczuka,  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie
przyjęcia samorządowego „Programu Wsparcia Rodzin Wielodzietnych Rodzina 3+”.

W  wyniku  głosowania  przy  12  głosach  za,  uchwała  została  przyjęta.  Uchwała
Nr     XXXVIII/249/17   stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

3) w sprawie przejęcia od Powiatu Przemyskiego do realizacji zadań ponadgminnych.

Przewodniczący  Rady poprosił  o  przedstawienie  projektu  uchwały  Sekretarza  Gminy
Ryszarda Kosteleckiego.

Sekretarz Gminy Ryszard Kostelecki  przedstawił projekt uchwały w sprawie przejęcia
od Powiatu Przemyskiego do realizacji zadań ponadgminnych. Poinformował, że załącznik do
projektu  uchwały  stanowi  projekt  porozumienia,  a  kwota  przeznaczona  realizację  tego
zadania przez Nasza Gminę to 11 000 zł. Rada Powiatu Przemyskiego jeszcze w miesiącu
styczniu bieżącego roku podjęła stosowna uchwałę o powierzeniu nam realizacji tego zadania.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania
lub uwagi do projektu procedowanej uchwały.

Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Marek  Jaremczuk przy  okazji  procedowania  tej
uchwały  poinformował,  że  dotyczy  on  Naszej  Orkiestry  Dętej  działającej  przy  Zespole
Szkolno-Przedszkolnym nr 1 w Żurawicy. Zespól ten tworzy około pięćdziesięciu młodych
muzyków nie tylko z Żurawicy, ale i innych miejscowości Naszej Gminy. Reprezentuje on
nie  tylko  Nasza  Gminę,  Powiat,  na  lokalnych  uroczystościach,  ale  i  występuje  na
uroczystościach  wyższego  szczebla  państwowego,  choćby  udział  w  uroczystościach  pod
Monte Casino. Bardzo pozytywne zaangażowanie tych dzieci i młodzieży przekłada się na
bardzo wysoki  kunszt i poziom, jaki reprezentują  w tej  orkiestrze.  Tak duża liczba dzieci
znajduje  zajęcie  w  godzinach  pozaszkolnych,  nie  sprawia  żadnych  kłopotów  i  spełnia
aktywnie czas poza domem i komputerem.

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów w sprawie projektu przedmiotowej
uchwały,  przy  pozytywnych  opiniach:  Komisji  Finansów  Rozwoju  Gospodarczego
i Rolnictwa oraz Komisji  Oświaty,  Kultury i  Spraw Społecznych,  poddał  pod głosowanie
projekt  uchwały  w  sprawie  przejęcia  od  Powiatu  Przemyskiego  do  realizacji  zadań
ponadgminnych.

W  wyniku  głosowania  przy  12  głosach  za,  uchwała  została  przyjęta.  Uchwała
Nr     XXXVIII/250/17   stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

4) zmieniająca uchwałę Rady Gminy Żurawica w sprawie przyjęcia Gminnego Programu
Rewitalizacji dla Gminy Żurawica na lata 2016 – 2022.

Przewodniczący  Rady poprosił  o  przedstawienie  projektu  uchwały  Sekretarza  Gminy
Ryszarda Kosteleckiego.

Sekretarz Gminy Ryszard Kostelecki przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę
Rady Gminy Żurawica w sprawie przyjęcia  Gminnego Programu Rewitalizacji  dla Gminy
Żurawica  na lata  2016 – 2022.  Poinformował,  że załącznik  do projektu uchwały stanowi
zmieniane załączniki mapowe do Programu Rewitalizacji. Zamiana map polega na zmianie
rodzaju podkładu mapowego, szczegółowo oznaczonych miejsc zadań do realizacji w ramach
tego programu oraz opisy legendy do przedstawionych map. Zmiana ta nie dotyczy zmiany



wcześniej  wyznaczonych  obszarów  objętych  rewitalizacją.  Załączniki  mapowe  zostały
zaprezentowane w formie wizualizacji elektronicznej.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania
lub uwagi do projektu procedowanej uchwały.

Radny Zdzisław Chytła stwierdził,  że prowadzone działania  stanowią jedynie element
wskazania  zadań  do  realizacji,  które  przy  braku  środków  finansowych  trudno  będzie
zrealizować  nawet  w  tak  długiej  perspektywie  do  2022  roku  i  ten  program  może  się
ograniczyć jedynie do działań papierkowych. Przykładem jest choćby dworek w Żurawicy
Górnej,  gdzie  Konserwator  Zabytków  nakazuje  zabezpieczenie  rudery,  gmina  corocznie
wydaje pieniądze, a efekt jest żaden. Oby podobnie nie był z realizacja przyjętego Programu
Rewitalizacji.

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów w sprawie projektu przedmiotowej
uchwały,  przy pozytywnej  opinii  Komisji  Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa,
poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Rady  Gminy  Żurawica
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Żurawica na lata 2016 –
2022.

W  wyniku  głosowania  przy  12  głosach  za,  uchwała  została  przyjęta.  Uchwała
Nr     XXXVIII/251/17   stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

5) zmieniająca uchwałę Rady Gminy Żurawica w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej
dla Samorządu Województwa Podkarpackiego na realizację zadania publicznego.

Przewodniczący  Rady poprosił  o  przedstawienie  projektu  uchwały  Sekretarza  Gminy
Ryszarda Kosteleckiego.

Sekretarz Gminy Ryszard Kostelecki przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę
Rady  Gminy  Żurawica  w  sprawie  udzielenia  pomocy  rzeczowej  dla  Samorządu
Województwa  Podkarpackiego  na  realizację  zadania  publicznego  i  omówił  wprowadzana
zmianę.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania
lub uwagi do projektu procedowanej uchwały.

Przewodniczący Rady przy braku głosów w sprawie projektu przedmiotowej uchwały,
przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod
głosowanie  projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Rady  Gminy  Żurawica  w sprawie
udzielenia  pomocy rzeczowej  dla  Samorządu  Województwa Podkarpackiego  na realizację
zadania publicznego.

W wyniku głosowania przy 11 głosach za (w głosowaniu nie brał udziału radny Antoni
Wołoszyn),  uchwała  została  przyjęta.  Uchwała  Nr     XXXVIII/252/17    stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu.

6) w  sprawie  obciążenia  nieruchomości  gminnych  ograniczonym  prawem  rzeczowym
w postaci służebności przesyłu.

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie obciążenia
nieruchomości gminnych ograniczonym prawem rzeczowym w postaci służebności przesyłu,
Sekretarza Gminy Ryszarda Kosteleckiego.

Sekretarz  Gminy  Ryszard  Kostelecki przedstawił  projekt  przedmiotowej  uchwały
i zaprezentował załącznik graficzny do uchwały w formie elektronicznej, omówił przebieg,
wielkość i kwoty pobieranej opłaty dotyczące przedmiotowej służebności przesyłu.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania
lub uwagi do projektu procedowanej uchwały.

Przewodniczący Rady przy braku głosów w sprawie projektu przedmiotowej uchwały,
przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod



głosowanie projekt uchwały w sprawie obciążenia nieruchomości gminnych ograniczonym
prawem rzeczowym w postaci służebności przesyłu.

W  wyniku  głosowania  przy  12  głosach  za,  uchwała  została  przyjęta.  Uchwała
Nr     XXXVIII/253/17   stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

7) w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  położonej  w miejscowości
Bolestraszyce oznaczonej numerem 952/3.

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia
zgody  na  nabycie  nieruchomości  położonej  w miejscowości  Bolestraszyce  oznaczonej
numerem 952/3, Sekretarza Gminy Ryszarda Kosteleckiego.

Sekretarz  Gminy  Ryszard  Kostelecki przedstawił  projekt  przedmiotowej  uchwały
i zaprezentował w formie elektronicznej mapkę z usytuowaniem tej nieruchomości.

Przewodniczący  Rady dodatkowo  wyjaśnił  przyczyny  i  konieczność  nabycia  tej
nieruchomości, a następnie otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania
lub uwagi do projektu procedowanej uchwały.

Przewodniczący Rady  przy braku głosów w sprawie projektu przedmiotowej uchwały,
przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod
głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej
w miejscowości Bolestraszyce oznaczonej numerem 952/3.

W wyniku głosowania przy 11 głosach za (w głosowaniu nie brała udziału radna Regina
Środek),  uchwała  została  przyjęta.  Uchwała  Nr     XXXVIII/234/17    stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu.

8) w  sprawie  dopuszczenia  zapłaty  podatków  stanowiących  dochody  budżetu  Gminy
Żurawica instrumentem płatniczym.

Przewodniczący  Rady poprosił  o  przedstawienie  projektu  uchwały  Skarbnika  Gminy
Nataszę Pomykalską.

Skarbnik  Gminy  Żurawica  Natasza  Pomykalska  przedstawiła  projekt  uchwały  w
sprawie  dopuszczenia  zapłaty  podatków stanowiących  dochody  budżetu  Gminy  Żurawica
instrumentem  płatniczym  i  omówiła  przyczyny  podejmowania  tej  uchwały  w  związku  z
chęcią  przystąpienia  do  projektu  umożliwiającego  przez  okres  trzech  lat  nieodpłatne
stosowanie płatności elektronicznych (kartą) w kasie Urzędu Gminy, przy realizacji płatności
podatkowych.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na przedmiotowym projektem uchwały, a przy
braku  głosów  w sprawie  projektu  uchwały  przy  pozytywnej  opinii  Komisji  Finansów
Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie.
W wyniku  głosowania  przy  12  głosach  za,  Rada  podjęła  Uchwałę  Nr     XXXVIII/255/17
stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu.

9) w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy Żurawica ks. dr Marianowi
Hofmanowi.

Przewodniczący  Rady poprosił  o  przedstawienie  projektu  uchwały  Wójta  Gminy
Żurawica Krzysztofa Składowskiego.

Wójt Gminy Żurawica Krzysztof Składowski  przedstawił projekt uchwały w sprawie
nadania  tytułu  Honorowego  Obywatela  Gminy  Żurawica  ks. dr Marianowi  Hofmanowi.
Następnie Wójt Gminy Żurawica przedstawił uzasadnienie uchwały – laudację.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedmiotową uchwałą.
Radny  Leszek  Cichy zapytał  czy  ze  względu  na  osobisty  charakter  uchwały,  były

prowadzone jakieś rozmowy Ks. Dziekanem Hofmanem.
Wójt  Gminy  Żurawica  odpowiedział,  że  prowadzone  były  rozmowy  i  poczyniono

ustalenia, co do sposobu wręczenia aktu nadania.



Przewodniczący  Rady przy  braku kolejnych  wniosków i  pytań  oraz  przy pozytywnej
opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał projekt uchwały pod
głosowanie. W wyniku głosowania przy 11 głosach za i jednym głosie wstrzymującym się
Rada podjęła Uchwałę Nr     XXXVIII/256/17   stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu.

10) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2017 r.

Przewodniczący  Rady poprosił  o  przedstawienie  projektu  uchwały  Skarbnika  Gminy
Nataszę Pomykalską.

Skarbnik  Gminy  Żurawica  Natasza  Pomykalska  przedstawiła  projekt  uchwały
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2017 r. Zmienia się plan dochodów
budżetowych poprzez ich zwiększenie w różnych działach i rozdziałach o kwotę 45 524,43 zł.
Zmienia  się  plan  wydatków  budżetowych  poprzez  ich  zwiększenie  w  różnych  działach
i rozdziałach o kwotę 59 898,00 zł i zmniejszenie w różnych działach i rozdziałach o kwotę
14 373,57 zł.

Przewodniczący Rady otworzył  dyskusję na projektem uchwały,  a przy braku głosów,
zamknął dyskusję na przedmiotowym projektem uchwały.  Przy pozytywnej  opinii Komisji
Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał przedstawiony projekt uchwały pod
głosowanie.  W wyniku  głosowania  przy  12  głosach  za,  Rada  podjęła  Uchwałę
Nr     XXXVIII/236/17   stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. punktu 7 – Wnioski i zapytania.

Przewodniczący  Rady poinformował,  że  rozpoczynamy  realizacje  punktu  7  porządku
obrad „Wnioski i zapytania” i poprosił o zabieranie głosów.

Radny Leszek Cichy poprosił o umieszczenie na stronie internetowej informacji o stanie
postępowania  w  ramach  programu  i  ubiegania  się  o  dofinasowania  działań  w  zakresie
fotowoltaniki.

Skarbnik  Gminy odpowiedziała,  że  wniosek  jest  w  trakcie  oceny  i  trudno  obecnie
określić termin, w jakim zapadną jakieś wiążące decyzje. Zasadne jest jednak umieszczenie
na stronie internetowej urzędu informacji o stanie tego postępowania.

Radny  Antoni  Wołoszyn poprosił  o  jednorazowe  skierowanie  grupy  pracowników
interwencyjnych w celu obkoszenie terenu wokół arboretum.

Wójt Gminy Żurawica odpowiedział, że wspólnie ze Starostą Przemyskim organizowany
jest 11.06.2017 r. na terenie Bolestraszyc piknik rodzinny „Na powitanie lata”. W związku
z tym  grupa  pracowników  interwencyjnych  pod  kierownictwem  Pana  Staszka  Śliwy
w najbliższym czasie będzie porządkować teren w Bolestraszycach również wskazany przez
Radnego.

Przewodniczący Rady wyjaśnił  sytuację z pracownikami interwencyjnymi pracującymi
na stałe  w Bolestraszycach.  Poinformował,  że  poprzedniemu pracownikowi  skończyła  się
umowa, nowy pracownik po kilku dniach pracy odmówił jej wykonania, a na domiar tego
wszystkiego awarii uległa kosa spalinowa. Ten zbieg okoliczności spowodował opóźnienie w
wykonywaniu  prac  porządkowych,  ale  w  najbliższym  czasie  prace  te  powinny  zostać
wykonane.

Radny Zdzisław Chytła zwrócił uwagę na duże nasilenie prac związanych z koszeniem
trawy  i  utrzymania  czystości  w  obecnym  okresie  i  braku  możliwości  wykonania  ich
wszystkich przez pracowników interwencyjnych w tym okresie. Zaproponował wsparcie tych
prac przez zlecenie  ich  wykonania  w częściach  gdzie jest  to  możliwe innym wykonawcą
dysponującym odpowiednim sprzętem.  Przykładem nie będzie  ul.  Geodetów w Żurawicy,
którą obecnie trudno przejechać.

Sekretarz Gminy odpowiedział,  że możliwe są różne rozwiązania,  które wspomogłyby
prace  naszej  grupy  interwencyjnej,  lecz  wiąże  się  to  wydatkami  finansowymi.  W  miarę
możliwości  sprzętowych i  osobowych,  będziemy się starać,  by wszystkie  te  prace zostały
wykonane w jak najkrótszym terminie.



Wójt Gminy Żurawica stwierdził, że koszenie otwartych przestrzeni o dużych obszarach
będzie  zlecane  zewnętrznym  wykonawcą,  bo  jest  to  ekonomicznie  uzasadnione.  Należy
jedynie zadbać o to by ceny za świadczenie tych usług były jak najniższe.

Przewodniczący Rady poinformował, że jego sąsiad zakupił przystawkę do ciągnika do
koszenia poboczy i na pewno będzie mógł świadczy

 tego typu usługi.
Radny  Krzysztof  Jaroch poinformował,  że  obecnie  posiadany  sprzęt  do  koszenia

w Wyszatycach uległ awarii i zmuszeni byli do zakupu i wyposażenia pracowników w zwykłe
kosy  by  kontynuować  prace.  W  związku  z  ta  sytuacją  poprosił  o  skierowanie  w  miarę
możliwości kilku pracowników interwencyjnych z kosami by jak najszybciej  uporać się z
tego  typu  pracami  szczególnie  przed  planowaną  imprezą  okolicznościową  prze  Klub
„GROM” Wyszatyce.

Radny Józef Chomina zwrócił się z prośba o zwiększenie limitów wydawanego paliwa
do kosiarek w miesiącach maj – czerwiec, bo natłok prac powoduje jego zwiększone zużycie
w tym okresie a ogólny limit 20 litrów jest za mały.

Radny  Antoni  Wołoszyn zaproponował  rozważenie  zakupu  ciągnika  z  osprzętem  do
ZWK w Żurawicy,  co  pomogłoby  rozwiązać  coroczny  problem z  koszeniem trawy przy
drogach, a ciągnik można będzie równie wykorzystywać do innych prac. Należy ten wniosek
rozpatrzyć w tym roku lub uwzględnić go w przyszłym budżecie.

Wójt Gminy Żurawica stwierdził, że propozycja jest jak najbardziej trafna, lecz realizacja
takiego  zakupu  w  pierwszej  kolejności  przy  szeregu  podstawowych  wielkich  inwestycji
realizowany  w Naszej  Gminie  z  dużym dofinansowanie  zewnętrznym  budzi  wątpliwości.
Możliwe, że taki zakup można będzie powiązać z realizacją jakiegoś programu i dokonać go
z dofinasowaniem  zewnętrznym,  a  dopiero  w  ostateczności  można  rozważać  realizacje
takiego zakupu z własnych środków.

Radny Leszek  Cichy poprosił  o  wykoszenie  trawy na  terenie  Żurawicy  Rozrządowej
gdzie w wielu wypadkach oprócz względów estetycznych występuje zagrożenie bezpiecznego
poruszania się po drogach. 

Wójt  Gminy  Żurawica  stwierdził,  że  planowane  jest  szereg  uroczystości  w  kilku
miejscowościach  Naszej  Gminy  i  tam  w  pierwszej  kolejności  kierowane  będą  służby
porządkowe. Dopiero w kolejnych dniach o ile pogoda na to pozwoli sukcesywnie w miarę
możliwości będą realizowane kolejne prace porządkowe.

Przewodniczący Rady poinformował, o planach pracy komisji na zbliżający się miesiąc
czerwiec  2017  r.  Przypomniał  również  o  prośbie  przekazanej  na  poprzedniej  sesji
o uzupełnienie planów przez dwie komisji o wykazy osób zapraszanych na ich posiedzenia.
Poinformował  również,  że  będzie  wymagał  od  przewodniczących  komisji  pisemnych
wyjaśnień w przypadku niezrealizowania planowanych zamierzeń.

Sekretarz  Gminy poinformował,  o  fakcie  zmiany  terminu  badań  mammograficznych,
gdyż z powodu awarii mammobusu badania te będą prowadzone od soboty 10 czerwca do
poniedziałku  12 czerwca 2016 r.  informacja  na ten  temat  zostały już upublicznione,  lecz
proszę o ich przekazanie wszystkim zainteresowanym.

Radna  Regina  Środek zapytał  o  wyniki  konsultacji  społecznych  nowych  statutów
sołectw? i dalszy tryb postepowania.

Sekretarz  Gminy poinformował,  że  przygotowana  został  informacja  o  przebiegu
konsultacji  i  zostanie  ona  zamieszczona  na  stronie  internetowej  urzędu.  Wskazane  w ich
ramach uwagi wymagały zasięgnięcia opinii prawnych, a konieczność wprowadzenia zamian
wymaga  przygotowania  informacji  wstępnych  dotyczących  w  szczególności  mienia
gminnego, wizualizacji obszarów sołectw szczególnie gdzie one nie pokrywają się obrębami
geodezyjnym  –  dotyczy  to  sołectw  Żurawica  i Bolestraszyce.  Konieczność  wprowadzenia
znaczących zmian do projektów statutów sołectw spowoduje prawdopodobnie konieczność
przeprowadzenia kolejnych konsultacji poprawionych projektów statutów.

Przewodniczący Rady potwierdził konieczność opracowania podziału obszarów sołectw
Żurawica i Bolestraszyce w związku z niepokrywaniem się ich z obrębami geodezyjnymi oraz
sporządzenie  szczegółowego  wykazu  dla  poszczególnych  sołectw  mienia  gminnego  –



komunalnego, z uwzględnieniem jego rodzaju. Niektóre wskazywane w konsultacja punkty
po analizie radców prawnych można będzie uwzględnić w nowych projektach statutów.

Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Marek  Jaremczuk przekazał  informację  od
mieszkańców  o  uszkodzeniu  drogi  gminnej  w  Żurawicy  biegnącej  w  kierunku
wydzierżawionej nieruchomości Panu Fedaczyńskiemu. Droga została rozjeżdżona i utrudnia
przejazd rolnikom. 

Radny Antoni Wołoszyn zapytał  obecnego Radnego Powiatowego o terminy realizacji
wspólnych inwestycji chodnikowych. Czy zostali wyłonieni już wykonawcy i kiedy fizycznie
rozpoczną się prace?

Przewodniczący Rady poinformował,  że z posiadanych informacji wynika,  że prace te
w Bolestraszycach  powinny  niebawem  się  rozpocząć  i  podobnie  w  pozostałych
miejscowościach.

Zwrócił uwagę na fakt, że obecnie przekazywane worki na odpady komunalne pomimo
zachowania  pojemności  są  za  krótkie  i  wysuwają  się  z  uchwytów na  nieprzeznaczonych.
Informacja ta został a również przekazana Kierownikowi Piotrowi Jucha.

Radny Witold Zając  poinformował, że przy przystankach w Wyszatycach niema koszy,
a czepiane worki wiszą jedynie do pierwszego podmuchu wiatru. Przy zbiórce odpadów nie
są zabierane śmieci z przed przeprawy promowej.

Przewodniczący Rady poinformował,  że te informacje trzeba przekazać Kierownikowi
Piotrowi Jucha i z nim uzgodnić uzupełnienie brakujących koszy i przekazanie informacji do
firmy Pani Dybek o punkcie od odbioru śmieci przy przeprawie promowej.

Ad. punktu 8 – Zamknięcie sesji.
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Żurawica Józef

Pukajło zamknął obrady XXXVIII sesji VII kadencji Rady Gminy Żurawica.

Przewodniczący Rady Gminy 
Protokół sporządziła:
Ryszard Kostelecki                                                                  Józef Pukajło 
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	Ad. punktu 7 – Wnioski i zapytania.
	Przewodniczący Rady poinformował, że rozpoczynamy realizacje punktu 7 porządku obrad „Wnioski i zapytania” i poprosił o zabieranie głosów.
	Radny Leszek Cichy poprosił o umieszczenie na stronie internetowej informacji o stanie postępowania w ramach programu i ubiegania się o dofinasowania działań w zakresie fotowoltaniki.
	Skarbnik Gminy odpowiedziała, że wniosek jest w trakcie oceny i trudno obecnie określić termin, w jakim zapadną jakieś wiążące decyzje. Zasadne jest jednak umieszczenie na stronie internetowej urzędu informacji o stanie tego postępowania.
	Radny Antoni Wołoszyn poprosił o jednorazowe skierowanie grupy pracowników interwencyjnych w celu obkoszenie terenu wokół arboretum.
	Wójt Gminy Żurawica odpowiedział, że wspólnie ze Starostą Przemyskim organizowany jest 11.06.2017 r. na terenie Bolestraszyc piknik rodzinny „Na powitanie lata”. W związku z tym grupa pracowników interwencyjnych pod kierownictwem Pana Staszka Śliwy w najbliższym czasie będzie porządkować teren w Bolestraszycach również wskazany przez Radnego.
	Przewodniczący Rady wyjaśnił sytuację z pracownikami interwencyjnymi pracującymi na stałe w Bolestraszycach. Poinformował, że poprzedniemu pracownikowi skończyła się umowa, nowy pracownik po kilku dniach pracy odmówił jej wykonania, a na domiar tego wszystkiego awarii uległa kosa spalinowa. Ten zbieg okoliczności spowodował opóźnienie w wykonywaniu prac porządkowych, ale w najbliższym czasie prace te powinny zostać wykonane.
	Radny Zdzisław Chytła zwrócił uwagę na duże nasilenie prac związanych z koszeniem trawy i utrzymania czystości w obecnym okresie i braku możliwości wykonania ich wszystkich przez pracowników interwencyjnych w tym okresie. Zaproponował wsparcie tych prac przez zlecenie ich wykonania w częściach gdzie jest to możliwe innym wykonawcą dysponującym odpowiednim sprzętem. Przykładem nie będzie ul. Geodetów w Żurawicy, którą obecnie trudno przejechać.
	Sekretarz Gminy odpowiedział, że możliwe są różne rozwiązania, które wspomogłyby prace naszej grupy interwencyjnej, lecz wiąże się to wydatkami finansowymi. W miarę możliwości sprzętowych i osobowych, będziemy się starać, by wszystkie te prace zostały wykonane w jak najkrótszym terminie.
	Wójt Gminy Żurawica stwierdził, że koszenie otwartych przestrzeni o dużych obszarach będzie zlecane zewnętrznym wykonawcą, bo jest to ekonomicznie uzasadnione. Należy jedynie zadbać o to by ceny za świadczenie tych usług były jak najniższe.
	Przewodniczący Rady poinformował, że jego sąsiad zakupił przystawkę do ciągnika do koszenia poboczy i na pewno będzie mógł świadczy
	tego typu usługi.
	Radny Krzysztof Jaroch poinformował, że obecnie posiadany sprzęt do koszenia w Wyszatycach uległ awarii i zmuszeni byli do zakupu i wyposażenia pracowników w zwykłe kosy by kontynuować prace. W związku z ta sytuacją poprosił o skierowanie w miarę możliwości kilku pracowników interwencyjnych z kosami by jak najszybciej uporać się z tego typu pracami szczególnie przed planowaną imprezą okolicznościową prze Klub „GROM” Wyszatyce.
	Radny Józef Chomina zwrócił się z prośba o zwiększenie limitów wydawanego paliwa do kosiarek w miesiącach maj – czerwiec, bo natłok prac powoduje jego zwiększone zużycie w tym okresie a ogólny limit 20 litrów jest za mały.
	Radny Antoni Wołoszyn zaproponował rozważenie zakupu ciągnika z osprzętem do ZWK w Żurawicy, co pomogłoby rozwiązać coroczny problem z koszeniem trawy przy drogach, a ciągnik można będzie równie wykorzystywać do innych prac. Należy ten wniosek rozpatrzyć w tym roku lub uwzględnić go w przyszłym budżecie.
	Wójt Gminy Żurawica stwierdził, że propozycja jest jak najbardziej trafna, lecz realizacja takiego zakupu w pierwszej kolejności przy szeregu podstawowych wielkich inwestycji realizowany w Naszej Gminie z dużym dofinansowanie zewnętrznym budzi wątpliwości. Możliwe, że taki zakup można będzie powiązać z realizacją jakiegoś programu i dokonać go z dofinasowaniem zewnętrznym, a dopiero w ostateczności można rozważać realizacje takiego zakupu z własnych środków.
	Radny Leszek Cichy poprosił o wykoszenie trawy na terenie Żurawicy Rozrządowej gdzie w wielu wypadkach oprócz względów estetycznych występuje zagrożenie bezpiecznego poruszania się po drogach.
	Wójt Gminy Żurawica stwierdził, że planowane jest szereg uroczystości w kilku miejscowościach Naszej Gminy i tam w pierwszej kolejności kierowane będą służby porządkowe. Dopiero w kolejnych dniach o ile pogoda na to pozwoli sukcesywnie w miarę możliwości będą realizowane kolejne prace porządkowe.
	Przewodniczący Rady poinformował, o planach pracy komisji na zbliżający się miesiąc czerwiec 2017 r. Przypomniał również o prośbie przekazanej na poprzedniej sesji o uzupełnienie planów przez dwie komisji o wykazy osób zapraszanych na ich posiedzenia. Poinformował również, że będzie wymagał od przewodniczących komisji pisemnych wyjaśnień w przypadku niezrealizowania planowanych zamierzeń.
	Sekretarz Gminy poinformował, o fakcie zmiany terminu badań mammograficznych, gdyż z powodu awarii mammobusu badania te będą prowadzone od soboty 10 czerwca do poniedziałku 12 czerwca 2016 r. informacja na ten temat zostały już upublicznione, lecz proszę o ich przekazanie wszystkim zainteresowanym.
	Radna Regina Środek zapytał o wyniki konsultacji społecznych nowych statutów sołectw? i dalszy tryb postepowania.
	Sekretarz Gminy poinformował, że przygotowana został informacja o przebiegu konsultacji i zostanie ona zamieszczona na stronie internetowej urzędu. Wskazane w ich ramach uwagi wymagały zasięgnięcia opinii prawnych, a konieczność wprowadzenia zamian wymaga przygotowania informacji wstępnych dotyczących w szczególności mienia gminnego, wizualizacji obszarów sołectw szczególnie gdzie one nie pokrywają się obrębami geodezyjnym – dotyczy to sołectw Żurawica i Bolestraszyce. Konieczność wprowadzenia znaczących zmian do projektów statutów sołectw spowoduje prawdopodobnie konieczność przeprowadzenia kolejnych konsultacji poprawionych projektów statutów.
	Przewodniczący Rady potwierdził konieczność opracowania podziału obszarów sołectw Żurawica i Bolestraszyce w związku z niepokrywaniem się ich z obrębami geodezyjnymi oraz sporządzenie szczegółowego wykazu dla poszczególnych sołectw mienia gminnego – komunalnego, z uwzględnieniem jego rodzaju. Niektóre wskazywane w konsultacja punkty po analizie radców prawnych można będzie uwzględnić w nowych projektach statutów.
	Zastępca Przewodniczącego Rady Marek Jaremczuk przekazał informację od mieszkańców o uszkodzeniu drogi gminnej w Żurawicy biegnącej w kierunku wydzierżawionej nieruchomości Panu Fedaczyńskiemu. Droga została rozjeżdżona i utrudnia przejazd rolnikom.
	Radny Antoni Wołoszyn zapytał obecnego Radnego Powiatowego o terminy realizacji wspólnych inwestycji chodnikowych. Czy zostali wyłonieni już wykonawcy i kiedy fizycznie rozpoczną się prace?
	Przewodniczący Rady poinformował, że z posiadanych informacji wynika, że prace te w Bolestraszycach powinny niebawem się rozpocząć i podobnie w pozostałych miejscowościach.
	Zwrócił uwagę na fakt, że obecnie przekazywane worki na odpady komunalne pomimo zachowania pojemności są za krótkie i wysuwają się z uchwytów na nieprzeznaczonych. Informacja ta został a również przekazana Kierownikowi Piotrowi Jucha.
	Radny Witold Zając poinformował, że przy przystankach w Wyszatycach niema koszy, a czepiane worki wiszą jedynie do pierwszego podmuchu wiatru. Przy zbiórce odpadów nie są zabierane śmieci z przed przeprawy promowej.
	Przewodniczący Rady poinformował, że te informacje trzeba przekazać Kierownikowi Piotrowi Jucha i z nim uzgodnić uzupełnienie brakujących koszy i przekazanie informacji do firmy Pani Dybek o punkcie od odbioru śmieci przy przeprawie promowej.
	Ad. punktu 8 – Zamknięcie sesji.
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